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خبر

روند نابودی تنوع زیستی ایران 
شتاب گرفت

زمرۀ  در  ایران  اینکه  بیان  با  وزیرجهاد کشاورزی  مشاورعالی 
دلیل  به  گفت:  است،  جهان  زیستی  تنوع  دارای  ۲۰کشور 
بی توجهی های صورت گرفته در دهه های اخیر، تنوع زیستی 

ایران به سرعت رو به نابودی است.
اسکندر زند، ضمن ابراز نگرانی در خصوص زوال تنوع زیستی در 
ایران و جهان افزود: اکنون در دنیا ۱۱ اکوسیستم وجود دارد که 
۹ اکوسیستم جنگل، مرتع، بیابان، گونه های جانوری و گیاهی 
در ایران است. مشاور عالی وزیر جهاد کشاورزی، تنوع زیستی 
را شامل اکوسیستم )زیست بوم(، گونه ها و ژن ها دانست و 
اظهارکرد: تنوع زیستی و ژن هر کشوری سرمایه ملی و آینده 
آن  باید در جهت حفظ  به شمار می رود که  حیات بشریت 
کوشید. زند تصریح کرد: تنوع زیستی در جهان رو به فرسایش 
و تخریب است و ایران از این موضوع مستثنی نیست به طور 
مثال تغییرات در سطح جنگل ها طی دهه های مختلف نشان 
می دهد که در سال ۱۳۲۱ سطح جنگل ها در ایران ۱۹.۵میلیون 
هکتار، درسال ۱۳۲۹ حدود ۱۸.۷میلیون هکتار و در سال ۱۳۸۳ 
نزدیک ۱۸میلیون هکتار بود اما طبق آمار سال 1394 تخریب و 
بهره برداری های بی رویه این سطح را به ۱۴.۳میلیون هکتار رساند 
و اکنون نیز روند کاهشی دارد. وی ادامه داد: براساس آخرین 
گزارش سال ۲۰۱۹ از وضعیت تنوع زیستی جهان از ۲.۵میلیون 
گونه گیاهی و جانوری ۲۵درصد معادل  یک میلیون گونه در 
جهان در معرض خطر انقراض قرار دارند این درحالی است که 
وقتی برخی گونه ها از بین می روند انعطاف پذیری اکوسیستم 

کاهش و حتی خدمات آن ها مختل می شود.
زیستی،  تنوع  کرد:  اضافه  کشاورزی  وزیرجهاد  عالی  مشاور 
عامل کلیدی بقاء هر اکوسیستم است. از بین سطوح تنوع 
زیستی، تنوع ژنتیکی به عنوان ماده خام و مصالح ژنتیکی، از 
بیشترین توجه در جوامع کشاورزی برخوردار است. به گفته وی، 
منابع ژنتیکی، اساس کشاورزی مدرن را تشکیل می دهند و 
برای حصول امنیت غذایی الزمی است همچنین تنوع ژنتیکی، 
تغییرات گونه های مختلف را نسبت به اکوسیستم و محیط های 

جدید سازگار می سازد.
زند عوامل کاهش تنوع زیستی را ۳۱درصد تخریب زیستگاه، 
۳۷درصد بهره برداری بی رویه، ۱۲درصد نابودی زیستگاه ها، هفت 
درصد تغییر اقلیم، دو درصد بیماری، چهار درصد آلودگی و 
پنج درصد گونه های مهاجم، عنوان کرد و افزود: به طوری که 
بهره برداری و تخریب زیستگاه ها از همه عوامل اثرگذارتر است. 
وی اضافه کرد: رشد تخریب و فرسایش تنوع زیستی ناشی 
از افزایش جمعیت، شهرنشینی، کاهش حاصلخیزی خاک، 

افزایش تجارت و افزایش آلودگی های پلاستیکی است.

کشت گونه های مهاجم همچون پالونیا و تولید تیلاپیا مسائل 
زیست محیطی دارد

مشاورعالی وزیرجهاد کشاورزی و مرجع ملی کنوانسیون تنوع 
زیستی گفت: وجود گونه های مهاجم از جمله تیلاپیا و گیاه 
پالونیا آسیب جدی به تنوع زیست محیطی است و بر اساس 
آمارهای جهانی ۵درصد به هم  ریختگی زیست محیطی ناشی از 
گونه های مهاجم است. به گفته وی، ماهی تیلاپیا برای بحث 
های تحقیقاتی و به شکل تک جنسی و غیرمهاجم وارد کشور 
شد و به صورت محصور شده در استان یزد تولید و نگهداری می 
شد اما اینکه اکنون گونه های تیلاپیا از طریق آبهای مشترک 
جنوب غرب کشور و یا به شکل قاچاق ورود پیدا کرده باشد 
می تواند برای محیط زیست خطرناک باشد. به گفته وی، به 
دلیل مسائل زیست محیطی تولید تیلاپیای تک جنسی و 
غیرمهاجم به شکل محصور در برخی استان ها نیز محدود شده 
است. وی اظهارکرد: این درحالی است که علیرغم هشدارها از 
سوی کنوانسیون تنوع زیستی همچنان گیاه پالونیا در مناطق 
بیابانی برخی استان های کشور کشت می شود درحالی که هنوز 
مطالعات تحقیقاتی این گیاه به طور کامل به اتمام نرسیده 
است و می تواند برای محیط زیست یک خطر تلقی شود. زند 
با بیان اینکه کشور نیازمند تامین چوب مورد نیاز است تصریح 
کرد:  این درحالی است که سازمان جنگل ها و مراتع و آبخیزداری 
و مؤسسه تحقیقات جنگل ها و مراتع کشور با توسعه کشت این 

گیاه مخالف هستند.

محیط زیست

درحالی نزدیک به یک سال است که در همه گیری کووید19 
راستای  در  متعدد  نشیب های  و  فراز  با  که  داریم  قرار 
متفاوت  تعداد  و  کروناویروس  افزایشیِ  کاهشی-  روند 
جان باختگان در ماه های متوالی، فرهنگ برخورد مناسب و 
متناسب با بیماری از سوی شماری از افراد جامعه نهادینه 
نشده و آنچه از سوی قریب به اکثریت افراد اجتماع در 
حال جلوه گری است، استفاده از ماسک، آن هم به طور 
یک در میان و بدون رعایت سایر پروتکل های بهداشتی در 
سطح شهر است و با توجه به قرارگرفتن در ماه های پایانی 
سال و آغاز دوبارۀ خریدهای نوروزی، آنچه به طور واضح از 
دغدغه های کنونی محسوب می شود، برپایی بازارچه های 
سیار یا دستفروش های متعدد است که از دو زاویه قابل 

اشاره است.
از  بسیاری  که  است  پردازش  قابل  مهم  این  نخست 
افرادجامعه از این طریق امرار معاش دارند و راهی جز 
دستفروشی برای معیشت سفره خانوار ندارند و هفته های 
پایانی سال، بهترین زمان برای ارتزاق این دسته از افراد 
محسوب می شود و در نگاه دوم، آنچه به طور شفاف، 
در  ازدحام  می شود؛  قلمداد  جمعی  دغدغۀ  و  نگرانی 
مکان های شلوغ و دستفروشی های پرجمعیت است که 
با عدم رعایت فاصله گذاری اجتماعی در اولین روزهای 

برپایی چنین فروش های عیدانه، آمار همه گیری به طور 
واضح روند صعودی پیدا خواهد کرد.

در این مجرا، معاون درمان ستاد کرونای تهران با نگرانی از 
افزایش دستفروشان در آستانه سال نو، با اشاره به افزایش 
معتقد  معابر،  در  دستفروشان  و  خرده فروشان  حضور 
است: اماکن باید برای کنترل این موضوع و تجمعاتی که 
پدید می آورند، ورود کند تا شاهد افزایش انتقال بیماری 

نباشیم.
ورود نهادها و مسئولان ذی ربط در این راستا در حالی 
نگاه  که  می شود  محسوب  حاضر  زمانی  بازه  ضرورت 
بر این مهم که ساماندهی این قشر با حذف کلان این 
دسته  این  معیشت  و  اقتصاد  به  بزرگی  لطمۀ  گروه، 
از افراد خواهد زد، رویکردی حائز اشاره است که تعبیه 
مکان مناسب با رعایت حداکثری پروتکل ها دراین مسیر 
می تواند هم از ازدحام های پرتردد و افزایش انتقال بیماری 
در سطح شهر جلوگیری کند و هم به روند امرار معاش 
این گروه از افراد، کمک رسان باشد که با توجه به آمار و 
گزارش های موجود، با تعطیلی های چندهفته و مستمر 
در راستای توقف پاندمی کووید19 و قرنطینه های بسیاری 
از مشاغل که به تضعیف اقتصادی در قریب به اکثریت 
کسب وکارها منجر شد، آسیب های عدیده در این زمینه 

همچنان مشهود و قابل اشاره است.
و در این میان، افرادی که در شرایط فعلی، هم با خطرِ 
همه گیریِ کووید19 مواجه هستند و هم به فراخور شغل 
کنونی، روزمرد محسوب می شوند و راهی جز امرار معاش 
روزانه و برپایی مشاغل دوره گردی ندارند، با تمام سختیِ 
اقتصادی در این مسیر، نیازمند نگرشی واضح از سوی 
اقتصادی  واقعیت  بر  مبتنی  راستا،  این  در  مسئولان 

هستند.

با تمام موارد مذکور، انتظاری به جد از مسئولان ذی ربط و 
نهادهای متولی است تا با رویکردی مترکز در جهت بهبود 
شرایط اقتصادی در راستای مشاغل اینچنینی، مصمم تر 
به حل معضلات موجود در جامعه که سلامت و اقتصاد، 
دو رکن اصلی در محور اجتماع کنونی است، بپردازند که 
افزایش قیمت ها، رشد فزایندۀ هزینه ها و اقتصاد مشاغلی 
در این دسته از جمله موضوعات قابل بررسی و رصد بیش 

از پیش در جامعه کنونی محسوب می شود.

سرمقاله

مشاغل سیار و احتمال مجدد رنگ قرمز!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید مجید ابراهیمی  را گرامی می دارد

هرگونه  برگزاری  به  نسبت  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
تجمع و همچنین دورهمی های خانوادگی و دنبال آن 

خطر خیز چهارم کرونا در کشور هشدار داد.
به  نسبت  هشدار  ضمن  لاری  سیماسادات  دکتر 
برگزاری دورهمی ها و تجمعات در دوران همه گیری 

برگزاری  به شرایط همه گیری،  باتوجه  کرونا، گفت: 
میهمانی ها و دور همی ها تبعات جبران ناپذیری خواهد 
داشت. بنابراین درخواست ما از مردم عزیز این است 
که صله رحم از طریق فضای مجازی را جایگزین دید و 

بازدید خانواده کنند.

وی گفت: نباید فراموش کنیم که در شرایط حساس 
کنونی که رعایت توصیه های بهداشتی وظیفه عقلی و 
انسانی هر یک از ما است، امیدواریم با تقویت همکاری 
شما مردم عزیز با همکاران نظام سلامت، مانع از بروز 

خیز چهارم بیماری در کشور شویم.

عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: اگر 
پروتکل ها رعایت شود، وارد موج چهارم نخواهیم شد، 
اما روندی که در آن هستیم، مثل عدم انجام درست 
اعمال محدودیت ها و نبود فکر درست برای آن، صد در 

صد موج بعدی اتفاق خواهد افتاد.
پیام طبرسی- عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله 
با کرونا و متخصص بیماری های عفونی، با اشاره به 
وضعیت شیوع کرونا در ایام عید و در پاسخ این سوال 
که آیا شرایط در این ایام پُرخطرتر خواهد شد، بیان 
کرد: در حال حاضر خطر شیوع کرونا کم تر نشده که پر 
خطر بودن شرایط در عید مطرح شود، چون همین الان 

هم شرایط پر خطر است و کماکان خطر وجود دارد.

موج چهارم در ایام عید است

بیماری شویم،  وارد موج چهارم  اگر  داد:  ادامه  وی 
شرایط پرخطرتر از آنچه که هست، خواهد شد و الان 
هم شرایط برای ورود به موج چهارم در حال فراهم 

شدن است و اگر این موج از اول اسفند هم شروع 
طبرسی  کشید.  خواهد  طول  اردیبهشت ماه  تا  شود 
افزود: البته در نظر داشته باشید که اگر پروتکل ها 
رعایت شود، وارد موج چهارم نخواهیم شد، اما روندی 
اعمال  درست  انجام  عدم  مثل  هستیم،  آن  در  که 
محدودیت ها و نبود فکر درست برای آن، صد در صد 

موج بعد اتفاق خواهد افتاد.

واکسن برکت برای تولید انبوه هیچ مشکلی ندارد

وی در مورد واکسن کرونای ساخت برکت بیان کرد: 
به  برود،  پیش  خوبی  به  برکت  واکسن  نتایج  اگر 
انبوه آن رسید، چون یک  سرعت می توان به تولید 
بحث تولید واکسن و بحث دیگر تولید انبوه واکسن 
است که مطرح خواهد بود، چون امکان دارد، واکسنی 
با کیفیت خیلی مناسب تولید شود، اما امکان تولید 
انبوه آن وجود نداشته باشد. عضو کمیته علمی ستاد 
ملی مقابله با کرونا گفت: در مورد واکسن برکت چنین 

مشکلی وجود ندارد و اتفاقا امکان تولید انبوه آن به 
البته این موضوع به مدت زمان  خوبی وجود دارد، 

انجام واکسیناسیون بستگی دارد.

فاز اول تست انسانی برکت در حال اتمام است

وی ادامه اداد: واکسن ها بر طبق مطالعاتی که روی 
می دهند  نشان  را  خودشان  کیفیت  می شود،  آن ها 
که وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو این موارد 
را بررسی می کنند و الان تنها واکسنی که در حال 
این نوع مطالعات است، واکسن برکت است که حدود 
۴۵نفر مورد تست قرار گرفتند و فقط حدود ده نفر 
دیگر مانده اند تا این فاز تمام شود. طبرسی در پایان 
در مورد واکسن های داروهای هندی، چینی و روسی 
افزود: این واکسن ها با هم قابل مقایسه نیستند و 
تمام این واکسن ها در مطالعات مجزا مؤثر بودند، 
البته سازمان غذا و دارو تمام این بررسی ها را انجام 

می دهد.

خطر خیز چهارم کرونا در کشور

»طبرسی« با اشاره به موج چهارم کرونا در ایام عید؛

واکسن های هندی، چینی و روسی با هم قابل مقایسه نیستند 

هشدار

کرونا در ایران

الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه
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جامعه

مدیرکل زندان های البرز از آزادی ۸۰ زندانی جرائم غیرعمد 
در این استان خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار«، اسماعیل جمیاری بعدازظهر 
پنج شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: 
سازمان زندان ها در یک نگاه سه وظیفه اصلی امنیتی، 
تربیتی و حمایتی از زندانیان را به عهده دارد. وی در 
خصوص اقدامات امنیتی زندان ها بیان کرد: آن دسته از 
افرادی که مرتکب جرم شدند و آرامش جامعه را مختل 
کردند به حکم قانون توسط مراجع قضائی نگه داری و 

سازمان زندان ها وظیفه نگه داری از آنها را به عهده دارد.
مدیر کل زندان های استان البرز تصریح کرد: دو مأموریت 
و رسالت که نظام زندان های کشور را نسبت به سایر 
زندان های دنیا متمایز می کند، بخش تربیتی و حمایتی از 
زندانیان است. وی خاطر نشان کرد: به دنبال این هستیم، 
بستری را در زندان ها برای زندانیان فراهم کنیم تا زندانیان 
به هر جرمی با هر میزان مجازات زیر پوشش برنامه های 
فرهنگی، ورزشی، حرفه آموزی، اشتغال، خدمات بهداشتی 
و درمانی، مددکاری و ... قرار گرفته اوقات فراغت آنها 
پر شود. جمیاری ادامه داد: با یادگیری آموزه های دینی 
باورهای مذهبی آنها تقویت می شود، چرا که اعتقاد داریم 
بخشی از زندانیان به دلیل جهل، بیکاری، فقر اقتصادی، 
فرهنگی، مذهبی و دینی مرتکب جرم شده اند. وی با بیان 
اینکه بر اساس آئین نامه اجرایی برای همه زندانیان بی 
سواد، به جز زندانیان بالای ۶۰ سن سواد آموزی اجباری 
است، گفت: در همین راستا سازمان زندان ها بت وزارت 
آموزش و پرورش و فرهنگ و آموزش عالی نیز، تفاهم 

نامه ای منعقد کرده است.
مدیر کل زندان های استان البرز با بیان اینکه با وزارت 

فرهنگ و آموزش عالی تا مقطع فوق لیسانس زندانیان 
تفاهم نامه ای منعقد کردیم، اظهار کرد: در نظام زندان 
بانی اسلامی شخص به هر جرم و با هر میزان مجازات 
گواهی  اعطای  در  و  است  فراهم  آموزی  سواد  فضای 
نامه و مدارک تحصیلی در هر مقطعی اشاره به اینکه 
فرد زندانی بوده است، نمی شود. وی بیان کرد: جامعه و 
خانواده زندانیان بعد از دوران حبس زندانی را باید پذیرش 
کنند و انگ زندانی از پیشانی آنها زدوده شود تا منزوی 
نشوند و چرخه جرم متوقف شود. جمیاری با بیان اینکه 
متأسفانه حلقه مفقوده ای که بسیاری از مسئولان ما 
از آن غافلند خانواده های زندانیان هستند، تصریح کرد: 
بسیاری از خانواده های زندانیان نه تنها هیچ نقشی در 
ارتکاب جرم زندانی ها نداشتند، بلکه اطلاع ندارند. وی 
ادامه داد: کم نیستند فرزندان زندانیان به علت نبود پدر، 
ترک تحصیل می کنند و به تکدی گری و مشاغل کاذب 
روی می آوردند و گاهاً به جرم مرتکب می شوند. مدیر کل 
زندان های استان البرز با بیان اینکه ما خبرنگاران را به 
عنوان خیرین رسانه ای می شناسیم، خاطر نشان کرد: از 
اصحاب رسانه می خواهیم در بحث آزادی زندانیان جرایم 
غیر عمد از سوی خیرین و انجمن های مربوطه ما را 
حمایت کنند. وی از افتتاح پنجمین انجمن حمایت از 
زندانیان جرایم غیر عمد در این استان خبر داد و گفت: 
از سوی گروهای جهادی و مجامع خیرین چندین مرحله 

بسته های معیشتی به خانواده های زندانیان اهدا شد.
جمیاری با بیان اینکه یک هزار و ۲۰۰خانواده زندانی زیر 
پوشش داریم، اظهار کرد: در ۵ماه گذشته بالغ بر ۲ یلیارد 
و ۵۰۰هزارتومان بسته معیشتی و کمک های نقدی به 
خانواده های زندانیان این استان اهداء شد. وی تصریح 

کرد: در طرح شهید حاج قاسم سلیمانی در سالگرد این 
شهید والا مقام و به اندازه عمر مبارکشان ۶۳ تبلت و 

گوشی هوشمند به دانش آموزان نیازمند اهداء شد.
مدیرکل زندان های استان البرز با بیان اینکه همچنین 
۱۴جهیزیه با همکاری خیرین و منابع زندان به فرزندان 
دختر زندانیان اهدا شد، گفت: به فضل خدا ۳۰خانواده 
زندانی این استان سرکشی شد و ارتباط نزدیکی در جهت 
رفع مشکل آنها برقرار کردیم. وی خاطر نشان کرد: هر 
روزی خانواده های زندانیان و ارباب رجوع مراجعه کنند، 
ملاقات  رجوع  ۶۴۷ارباب  ۵ماه  طی  و  داریم  پذیرش 
داشتیم. جمیاری با بیان اینکه در زندان های البرز با ایجاد 
قرنطینه سه لایه همه ورودی ها بدون استثنا تست های 
لازم گرفته می شود، بیان کرد: از ابتدای شیوع کرونا تا 
کنون داخل پوسته درونی و بندها هیچ گونه بیماری کرونا 
مشاهده نشده است. وی با بیان اینکه در بحث آزادی 
زندانیان جرایم غیر عمد که بدهکار غیر بزهکار نامیده 
انجمن های  استان،  دیه  توسط ستاد  می شوند، گفت: 
حمایت و مرکز نیکوکاری طی مدت ۵ ماه در پویش ها 
و سلسله آئین های آزادی زندانیان جرایم غیر عمد بالغ 
بر یک هزار زندانی آزاد شدند. مدیرکل زندان های استان 
البرز با بیان اینکه حدود ۲۵۰نفر زندانی جرایم غیر عمد 
در سطح زندان های استان وجود دارند، اظهار کرد: بیش از 
۵۰درصد شکات به عنوان خیرین به آزادی زندانی رضایت 

می دهند. 
وی با بیان اینکه ۸۰ زندانی جرایم غیر عمد در استان 
البرز آزاد شدند، تصریح کرد: طرحی به عنوان نذر هشتم 
در زندان های سراسر کشور آغاز شده است در این طرح در 
هر استانی هر ماه ۸ زندانی جرایم غیر عمد آزاد می شوند، 
به فضل خدا با همکاری خیرین ۸۰ زندانی فاقد سابقه در 
البرز آزاد شدند. جمیاری ادامه داد: از این تعداد ۸ نفر از 
زندانی ها بانوان بودند که در روز تولد حضرت زهرا )س( 
آزاد شدند و این طرح تداوم دارد. وی در بخش دیگری 
گفت: هر البرزی در پویش نذر کتاب، یک جلد کتاب به 
سازمان زندان های البرز در جهت ارتقای دانش زندانیان 
البرز در خصوص  استان  زندان های  اهدا کند. مدیرکل 
بنیاد تعاون و حرفه آموزی زندانیان استان، بیان کرد: در 
این استان ۲۷هزارمترمربع سوله اشتغال و حرفه آموزی 
زندانیان داریم. باتوجه به مهارت و توانمندی مدد جو در 
یکی کارگاه های فلزکاری، صنایع دستی، دوزندگی و.... که 
به فراخور استان این صنایع پایه ریزی شدند، مشغول 

به کار می شوند و در قبال آن دستمزد دریافت می کنند.

آزادی ۸۰ زندانی جرائم غیرعمد در البرز

قصه جشنپاره  سینمایی
 کرونایی فیلم فجر!

چون پای پول و سیاست و 
ریاست در میان بود، رفقای 
تصمیم  سینما،  اشتباهی 
بودجه  جشنپاره  گرفتند، 
بربادده و بدون ثمر موسوم 
به فیلم فجر را به هر قیمت 
شده، حتی به قیمت قربانی 
و  سینماگران  جان  کردن 
سینمادوستان توسط کرونا 
و باز کردن دروازه موج چهارم آن به روی جامعه برگزار کنند. 
یاران ستاد ملی مبارزه با کرونا با اهدای مجوز سیاسی به 
کمک جشنپاره چی ها آمدند تا آن ها با دایره و تنبک 
عوامل و مزدبگیران خود، جشنپاره را برگزار کنند. آن ها برای 
آنکه سنگ تمام گذارند و جلوی اعتراض دیگر هنرمندان را 
بگیرند، به بهانه دهه فجر، به آن ها هم مجوز دادند تا با 
برپایی دورهمی های خود در برگزاری ضیافت هنری/کرونایی 
سهیم شوند! جشنپاره چی های سیاسی/سینمایی/تبلیغاتی 
که همه چیز را مهیا دیدند، سفره خود به خرج ملت را به 
روی این وری ها و آن وری ها و وسطی ها گشودند تا در 
داخل سفره جشنپاره بدون بضاعت، چیزهایی داشته باشند. 
از همین رو دست رفاقت سیاسی به سوی برادران دراز کردند 
و با شرکت شانزده فیلم نهادی و چند فیلم دولتی، آماتوری 
و تجربی، سور و سات، سفره را فراهم کردند. سپس با دعوت 
گروهی از سینماگران خودی، منتقدان و رسانه ای های سر 
به زیر و فیلم دوست، پیاز داغ بساط خود را زیاد کردند و در 
حضور معظم کرونا، جشنپاره را برگزار و از هرکه چیزی به نام 
فیلم و سینما پخته بود، خواستند تا با دستپخت های خام 
و پخته و سوخته و بامزه و بی مزه خود به سفره جلا دهند 
که دادند! بعد از این همه کوشش و فداکاری، دورهم در 
اطراف سفره جشنپاره نشسته و به میل لنگ و پاچه سیمرغ 
ها مشغول شدند و تاتوانستند با چاشنی مصلحت، سیاست، 
رفاقت و تجارت، آبگوشت و شیشلیک و پفک نمکی خوردند 
و هرچه را هم که نتوانستند بخورند، با خود بردند! دستمریزاد 

و خسته نباشند!

نقطه  نظر»البرز« چه خبر؟

استاندار البرز گفت: فرمانداران موظف هستند با اهتمام 
ویژه نسبت به کنترل و نظارت بازار در شهرستان های 

استان اقدام کنند.
عزیزاله شهبازی روز پنج شنبه در نشست ستاد تنظیم 
بازار استان که در سالن شهدای دولت استانداری برگزار 
شد، با بیان اینکه این نشست هرهفته در یک زمان 
مقرر در البرز تشکیل می شود، افزود: حضور تمامی 
مدیران مرتبط با تنظیم بازار و فرمانداران استان در 
نشست الزامی است چرا که تصمیمات مهمی اتخاذ 
می شود. وی با اشاره به اینکه مصوبات جلسات گذشته 
و همچنین ستاد تنظیم بازار کشور به جد اجرایی می 
شود، ادامه داد: بیشترین حساسیت این نشست بر 
روی کالاهای اساسی مردم مانند شکر، برنج و گوشت  
است. شهبازی گفت: بازرسی ها و نظارت های ماه های 
پایانی سال از اهمیت بیشتری برخوردار است چرا که 
در این برهه زمانی بازار از حساسیت بیشتری برخوردار 
است. وی افزود: اصناف البرز همواره همراه و منصف 
هستند و فراموش نمی کنیم که در جریان مقابله با 

شیوع کرونا بسیار همکاری کردند. استاندار البرز گفت: 
و  پرونده سازی  جریمه،  اعمال  قصد  اساس  این  بر 
پلمب واحدهای صنفی را نداریم ولی با جدیت نظارت 
می کنیم و اگر جایی تخلفی صورت گیرد به طور قطع 
برخورد قاطعی خواهیم داشت. وی افزود: فرمانداران 
مسئولیت دارند که با اهتمام ویژه ای نسبت به کنترل 
و نظارت بازار در شهرستان ها اقدام کنند. شهبازی 
با جمعیت  متناسب  اکنون  اساسی  کالاهای  گفت: 
هر شهرستان توزیع می شود بنابراین فرمانداران باید 
نظارت کافی بر این روند داشته باشند. وی در بخش 
دیگری از سخنان خود به کارخانه سیمان آبیک اشاره و 
افزود: مقرر شد کارخانه سیمان آبیک با نظارت فرماندار 
نظرآباد، در راستای تامین سیمان پروژه های استان 
همراهی ویژه ای داشته باشد و تامین سیمان استان را 
در اولویت قرار دهد. استاندار البرز گفت: بر این اساس 
موضوع  آبیک  سیمان  مدیرعامل  با  هماهنگی  طی 
تامین سیمان کمربند شمالی کرج و قطار شهری کرج 

که مورد درخواست شهردار بود، حل شد.

»استاندار  البرز« مطرح کرد:

ضرورتِ اقدام جدی فرمانداران نسبت به کنترل بازار 

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمد رضایی«

 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

جبار آذین

  نویسنده و منتقد سینما

برای دانلود فایل 
پی دی اف

 همه شماره های 
روزنامه به سایت 
 » دنیای هوادار« 

مراجعه کنید
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نصف  جهان

سپاهان برای صدرنشینی و ذوب آهن برای رهایی از قعر 
جدول در بازی شهر آورد هرچه در توان داشتند صرف کردند.

شصت و هفتمین شهر آورد اصفهان،  روز گذشته جمعه )۱۷ 
بهمن ماه( بین دو تیم ریشه دار اصفهانی سپاهان و ذوب 
آهن در ورزشگاه فولادشهر خالی از تماشاگر و هواداران پرشور 

برگزارشد و با برتری سه بر یک سپاهان به پایان رسید.
دیدار دو تیم اصفهانی حائز اهمیت و حساسیت زیادی بود، 
چرا که سپاهان برای رسیدن به صدر جدول و ذوب آهن 
برای رهایی از قعر جدول با هم به رقابت پرداختند. این بازی 
همانند دیدارهای قبلی از جذابیت فوق العاده ای برخوردار 
بود و از اهمیت فراوانی حکایت داشت و ای کاش با حضور 
هواداران پرشور دو تیم برگزار می شد که در آخرین رویارویی 

به تساوی یک - یک دست پیدا کرده بودند.
قضاوت این دیدار سرنوشت ساز برعهده ی رضا کرمانشاهی 

بود که بدون حاشیه و کم اشتباه قضاوت کرد.
دیدار دو تیم خوب اصفهانی در هفته چهاردهم با دیدارهای 
قبلی تفاوت بسیار داشت، تقابل دو مربی جوان و کم تجربه و 
حضور جوانان پرشور و جویای نام در تیم ذوب آهن جذابیت 

این بازی را دوچندان کرده بود.
تیم نامدار سپاهان که پنج قهرمانی در جام حذفی و لیگ برتر 
باشگاه های کشور و نایب قهرمانی در رقابت های جام باشگاه 
های آسیا را در کارنامه دارد، با مربیگری »محرم نویدکیا« در 
این دوره مسابقات در کورس قهرمانی قرار دارد و از مدعیان 
کسب عنوان قهرمانی است که اگر بازی خانگی هفته گذشته 
برابر تیم شهرخودرو را با پیروزی پشت سر می گذاشت در 
صدرجدول قرار می گرفت اما با این باخت به رده سوم سقوط 
کرد و روز گذشته برای رسیدن به صدرجدول و با هدف به 
دست آوردن ۳ امتیاز این بازی به مصاف تیم همشهری 

سفیدپوش خود آمده بود.
ضمن اینکه ذوب آهنی ها پس از چهار باخت و 8 مساوی 
با اولین پیروزی در هفته سیزدهم برابر تیم نساجی مازندران 
روحیه گرفته و برای نجات از قعر جدول چشم به پیروزی در 
بازی خانگی داشتند اما با وجود بازی خوبی که ارائه نمودند 
روی ضد حملات و ضعف دفاعی این شهرآورد حساس را 
واگذار کردند تا همچنان با بحران و حواشی بیشتری مواجه 

باشند.
برای شاگردان رضایی بهترین فرصت بود تا در غیاب گئورگی 

گولسیانی و مهدی کیانی محرومان تیم سپاهان حداکثر 
استفاده را ببرند.

سفیدپوشان ذوب آهن که مجتبی حق دوست هافبک خوب 
و رحمان رضایی سرمربی محروم خود را در اختیار نداشتند در 
شروع بازی و حرکت سریع سجاد شهباززاده که از جناح چپ 
با ارسال خوب در محوطه جریمه توپ را در اختیار محمد 
محبی قرار داد تا با یک تغییر مسیر و ضربه ای ناگهانی دروازه 
شان را در دقیقه دوم بازی باز شده ببینند فشار زیادی روی 
دروازه سپاهان آوردند که با واکنش های دیدنی نیازمند راهی 
به دروازه حریف پیدا نکردند و نیمه اول با تک گل محبی به 

سود سپاهان به اتمام رسید.
در نیمه دوم بازی جذاب تر و زیباتر آغاز شد که با برخوردهای 
زیادی نیز همراه بود. سهم ذوب آهن در مالکیت توپ و 
میدان بیشتر از سپاهان بود و در دقیقه ۵۸ ضربه سهمگین 
و بسیار زیبای میلاد جهانی از ضربه کاشته شده از فاصله 

۲۵ متری با عکس العمل دیدنی پیام نیازمند به کرنر رفت.
شاگردان رحمان رضایی سرمربی محروم ذوبی ها در این بازی 
پرتلاش به دنبال گل تساوی بارها صاحب موقعیت های 
خوب گلزنی قرار گرفتند اما تمام کننده نداشتند و روی ضد 
حمله و پاس عمقی و بلند نورافکن محمدرضا خلعتبری را 
صاحب توپ کرد تا پا به توپ و درحالی که گردان از دروازه 
فاصله گرفته بود وی را از پیش رو برداشت و با پاسی بسیار 
زیبا، دانیال اسماعیلی فر را در شرایط گلزنی قرار داد تا با 
شلیک نهایی این بازیکن در دقیقه ۷۸ دروازه ذوب آهن برای 
دومین بار فروریخت که باید گفت سپاهان این گل را مدیون 

تعویض  طلایی نویدکیا است.
حسین شنانی تعویض طلایی اما دیرهنگام رضایی نیز از 
دقیقه ۶۵ به جای محمد سلطانی مهر در ترکیب ذوب آهن 
قرار گرفت و در دقیقه ۸۰ از جناح چپ با شوت کات دار و 
دور از دسترس نیازمند توپ را در کنج دروازه سپاهان جای 
داد تا بار دیگر نور امیدی باشد در دل سفیدپوشان ذوب آهن.
فشار بی امان شاگردان رضایی برای رسیدن به گل تساوی 
بار دیگر آغاز شد و چند فرصت گلزنی را از دست دادند تا بار 
دیگر از ضد حمله و غفلت مدافعان، یاران نویدکیا از موقعیت 
مهیا شده به گل سوم برسند که یاسین سلمانی دیگر 
تعویض طلایی نویدکیا که از دقیقه ۸۷ به جای جلال الدین 
علیمحمدی به بازی گرفته شده بود با به ثمر رساندن گل 
سوم سپاهان، کاخ رویاهای ذوب آهن را فروریزد و تیم 
سپاهان با این پیروزی ۳ بر یک و کسب ۳ امتیاز از این 
بازی به رتبه دوم جدول و یک قدمی استقلال صدرنشین 

صعود کند.
مشکلات تیم فوتبال ذوب آهن با این باخت بیش از پیش 
آشکار شد تا در انتظار تصمیمات بعدی مسئولان باشگاه 
ذوب آهن اصفهان در راستای تغییر و تحول در کادرفنی و 

اعضای این تیم باشیم...
پل طبیعت تهران در حمایت از بیماران سرطانی به رنگ 

نارنجی شد.
به  و  بود  روز جهانی سرطان  فوریه  روز گذشته چهارم 
همین منظور پل طبیعت به عنوان نماد نوین شهر تهران 

در حمایت از این بیماران نارنجی شد.
پل طبیعت تهران یک پل دو طبقه پیاده رو است که در 
منطقه عباس آباد واقع شده است. این پل که از نمادهای 
نوین شهر تهران است از عرض بزرگراه مدرس می گذرد و 
بوستان های طالقانی در شرق و آب و آتش در غرب را به 

هم متصل می کند.

در هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال چه گذشت؟

»سپاهان« پیروز نبرد پرگل شهرآورد

به جهت حمایت از بیماران سرطانی؛

پل طبیعت تهران نارنجی شد

مسکن

با استفاده از مالیات خانه های خالی؛

ساخت مسکن محرومان کلید خواهد خورد

احداث آرامگاه های خانوادگی در پروژه گذر بهشت

عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی 
از ساخت مسکن برای نیازمندان و محرومان جامعه با استفاده 

از مالیات بر خانه های خالی خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام والمسلمین محمد 
صفری ملک میان روز گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: 
در این خصوص به دنبال تاسیس یک صندوق برای هدایت و 
تجمیع مالیات بر خانه های خالی از سکنه هستیم تا بتوان با 
این روش بخشی از مسکن نیازمندان و محرومان حل شده و 

صاحب خانه شوند.
وی با بیان اینکه با ارائه طرحی به مجلس به دنبال منابع 
بازگشتی تسهیلات مسکن مهر برای افزودن منابع مذکور در 
تامین مسکن محرومان هستیم، تصریح کرد: به رغم تلاش 
تقویت  و  زدایی  در خصوص محرومیت  گرفته  انجام  های 
ساختارهای معیشتی به اقشار آسیب پذیر و کم درآمد جامعه 
از سایر مسئولان می خواهیم توجه بیشتری به این قشر داشته 

باشند تا منجر به ارتقا وضعیت معیشت آنان شود.
صفری ملک میان با تاکید بر اینکه مشکلات محرومان و 
نیازمندان باید متناسب با شرایط روز بررسی و مورد توجه قرار 
گیرد، افزود: برخی مردم در حوزه معیشت و اشتغال نگرانی 
هایی دارند که در صورت عدم توجه افزایش می یابد و نباید 
اجازه دهیم مسایل قابل حل، به جایی برسد که کار گره بخورد.

گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  شوراهای  کمیسیون  عضو 
مجلس یازدهم با شاخصه های انقلابی گری و جهادی بودن 
تشکیل شده و بنا را بر این گذاشته تا طبق فرمایشات مقام 
عظمای ولایت توجه هرچه بیشتری به محرومان داشته باشد.

وی تصریح کرد: به منظور رفع و حل مشکل محرومان مجلس 
شواری اسلامی تاکنون مصوباتی خوبی داشته و امیدواریم 
زمینه اشتغال آنان را فراهم کرده و در نهایت موجب تولید 

ثروت در جامعه شویم.
بر  در خانه ملت همچنین  نمایندگان گیلان  عضو مجمع 
ضرورت افزایش چند برابری مستمری مددجویان تحت حمایت 
کمیته امداد و سازمان بهزیستی تاکید کرد و گفت: در مجلس 
به دنبال این موضوع هستیم، مستمری کنونی حتی با افزایش 
۲۵ درصدی پیش بینی شده در لایحه بودجه، به هیچ عنوان 

پاسخگوی نیازهای معیشتی خانواده های محروم نیست.
وی اظهار داشت: با توجه به این موضوع که در آستانه سال نو 
هستیم، بنا را بر این گذاشتیم تا نهادهای حمایتی همچون 
کمیته امداد، بهزیستی، آستان قدس و ستاد اجرایی حضرت 
امام)ره( به همراه بنیاد مستضعفان و بنیاد برکت، دست به 
دست هم دهند تا در ماه های آتی شاهد اتفاقات و اخبار خوبی 
برای اقشار آسیب پذیر جامعه و خانواده های تحت حمایت 

باشیم.

رئیس سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری کرج از اجرای پروژه 
گذر بهشت خبر داد و گفت: در این پروژه آرامگاه های خانوادگی 
سازمان  رئیس  بازدید  در  عسگری  حمیدرضا  می شود.  احداث 
اشاره  با  سکینه)س(،  بهشت  از  اراک  های  آرامستان  مدیریت 
به عملکرد این سازمان در سال های گذشته، اظهار کرد: طی یک 
سال اخیر و در راستای امور جاری این سازمان، پروژه های مختلف 
عمرانی در این مجموعه اجرا و تعدادی از آن ها چند روز گذشته با 
حضور مسئولان شهری مورد بهره برداری قرار گرفت. رئیس سازمان 
مدیریت آرامستان های شهرداری کرج از اجرای پروژه گذر بهشت در 
این مجموعه خبر داد و گفت: این پروژه هم اکنون در حال اجراست 

که در آن آرامگاه های خانوادگی احداث خواهد شد.
در ادامه این بازدید ابوالفضل جلالوند، رئیس سازمان مدیریت 

آرامستان های اراک با اشاره به قرارگیری کرج بین چند استان 
پرتردد و پرجمعیت کشور، اظهار کرد: خدماتی که در بهشت 
سکینه )س( ارائه می شود، به روز و منظم است که به طورقطع 

برای این مهم برنامه ریزی بلندمدتی انجام شده است.
بهشت سکینه  در محل  آب های سطحی  به جمع آوری  وی 
)س( اشاره کرد و گفت: استخر ذخیره آبی که در این مجموعه 
احداث شده را می توان در اراک نیز اجرا کرد که در پی انجام 

هماهنگی های لازم برای تحقق این مهم هستیم.
رئیس سازمان مدیریت آرامستان های اراک بر افزایش ارتباطات 
و تبادل اطلاعات سازمان آرامستان ها در کل کشور به خصوص 
انعکاس  و  تجربیات  تبادل  گفت:  و  کرد  تأکید  کلان شهرها 
پیشنهادها و نظرات در این خصوص می تواند در حل مشکلات 

بسیار راه گشا باشد.
جلالوند خواهان جذب نیروهای متخصص و فنی در آرامستان 
نیروی  لحاظ  از  باید  ها  آرامستان  سازمان  افزود:  و  شد  ها 

کارشناسی و افراد صاحب نظر تقویت شوند.
وی همچنین با اشاره به اجرای پروژه هایپر بهشت در بهشت 
سکینه )س( که اولین پروژه مشارکتی بخش خصوصی شهرداری 
کرج است، گفت: قطعاً در اراک نیز از ظرفیت و پتانسیل بخش 

خصوصی بهره خواهیم گرفت.

عکس و مکث

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمدامین ادیب طوسی«

 - ادیب و پژوهشگر فقید - را گرامی می دارد
شهری

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

گوشه و کنار
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

 Roger Waters اثری از راجر واترز Us + Them آلبوم پراگرسیو راک ما + آن ها
خواننده و ترانه سرای پرآوازه است. 

او یکی از برجسته ترین هنرمندان قرن بیستم است که چه به واسطه تاسیس و 
عضویت در گروه پینک فلوید Pink Floyd و خلق آلبوم هایی چون نیمه تاریک 
ماه The Dark Side of the Moon و چه به واسطه فعالیت های جدا از موسیقی 
محبوب و پرطرفدار است. یکی از دلایل محبوبیت او، اجراهای زنده است که هزاران 
نفر را به سوی او می کشاند. Us + Them که نام آن از روی یکی از مشهورترین 
قطعات آلبوم نیمه تاریک ماه که ترانه سرایی آن را راجر واترز انجام داده بود، برداشته 
شده است، موسیقی متن فیلمی است که از کنسرت اجرای زنده این هنرمند در 
تورهای سال های ۲۰۱۷ و ۲۰۱۸ و خصوصا اجرای زنده او در آمستردام تهیه شده 

است. 
این آلبوم دو دیسکی شامل اجرایی از آخرین آلبوم این آهنگساز با نام آیا این واقعا 
آن زندگی بود که ما می خواستیم؟ Is This The Life We Really Want? به علاوه 
اجرای برخی از مشهورترین ساخته های او است. قطعات این آلبوم اجراهای زنده 
آثار این هنرمند در طول تورها است. این آلبوم اثری جذاب و شنیدنی است که در 
آن می توان از موسیقی همواره شنیدنی و شور همیشگی راجر واترز در اجراهای زنده 

به علاوه صدابرداری و تنظیم درخشان لذت برد.

Us + Them
::   راجر واترز   ::  

خلاصه داستان: داستان به دعوای دو گنگ خیابانی با قومیتهای مختلف می پردازد 
که یکی اصالتاً پورتو ریکوئی است و دیگری سفیدهای کارگر. و یکی از اعضای گروه 
سفیدها )تونی( عاشق ماریا خواهر رهبر گروه پورتوریکوئی ها یعنی برناردو می شود.
در بخشی از نقد و بررسی فیلم به قلم Kim Newman- کیم نیومن، آمده است: 
در 1957، استاد نمایشنامه نویسی، »آرتور لورنتس«، با »برنستاین«، »سوندهایم« 
و طراح رقص، »جرومی رابینز« در »داستان کناره غربی« که درست هم مسیر با 
»پسران سیراکور« و »مرا ببوس! کیت« یک نمایشنامه شکسپیر رو به موزیکالی 
هالیوودی بدل کرد، همکاری کرده است. لورنت از همان ابتدا رومئو و ژولیت 
رو به جنگ تبهکاران نیویورک فرستاد. خاندان » جت « معادل همان خاندان » 
مونتاگس « )خاندان رومئو در رومئو و ژولیت شکسپیر( است که گانگسترهای 
»آمریکایی« هستند، هر چند که برخی از شواهد احتمال لهستانی بودنشان را 
مطرح می کند. مشخصاً گانگسترهایی که تاکنون شکستشان داده اند )»هارپ ها« 
ایرلندی هستند. به جای »کپیولت ها«، در داستان کناره غربی   و »امرلدها«( 
»کوسه ها« را داریم که کله خراب های تازه وارد پورتوریکوئی هستند و به شدت 
نسبت به هر گونه تحرکی عکس العمل نشان می دهند. »ماریا« که خواهر کوچک 
سرکرده کوسه ها، »برناردو«، است در رابطه ای عاشقانه با »تونی«، یکی از مؤسسین 

جت ها، است و...

West Side Story - داستان وست ساید
::   رابرت وایز  ::

کتاب کمان گیر نوشته پائولو کوئیلو است که با ترجمه سونیا سنگ منتشد شده 
است. این نویسنده در ایران با اثر مشهورش، کیمیاگر شناخته می شود. کتاب 
کمان گیر روایت جذاب سفر یک پسر با مردی است که راه و رسم زندگی را به او 
می آموزد. در کمان گیر داستان تتسویا را دنبال می کنیم. مردی که در گذشته به 
دلیل استعداد بی نظرش در تیراندازی بسیار مشهور بوده اما حالا از مردم فاصله 
گرفته است. حالا پسرکی که به دنبال او می آید. پسر سوالات زیادی دارد و تتسویا 
در پاسخ به این سوالات، سعی می کند به کودک آموزش دهد، به او تیراندازی و 

راه زندگی کردن را یاد می دهد. 
روح مان  و  اعمال  بین  ارتباط  بدون  اینکه  دارد،  مهمی  پیام  کمان گیر  کتاب 
نمی توانیم در معنای حقیقیِ کلمه زندگی کنیم و زندگی در ترس از طردشدن یا 
شکست خوردن، هیچ ارزشی ندارد. باید ریسک کنیم، شهامت را در خود پرورش 
دهیم و تجربیات فراوانی را پشت سر بگذاریم. کمان گیر داستان کوتاهی است. 
در نگاه اول حتی داستانی یکنواخت دارد با شخصیت هایی محدود و موضوعی 
ساده... ولی چنین سادگی ای در قصه گویی اغلب مضامین و مفاهیم پیچیده تری 
به همراه دارد و درک بالاتری از خود و احترام به چالش ها و مراحل زندگی می طلبد. 
کمان گیر در بستری از تمثیل روایت می شود و خبر از درس هایی می دهد که قرار 

است پیش چشممان گشوده شوند. 

کمان گیر- پائولو کوئیلو
::  ترجمه: سونیا سینگ     ::

کتابفیلم موسیقی

در پنجمین روز جشنواره فیلم فجر هم نشست ها و فضای 
برج میلاد تحت تأثیر درگذشت علی انصاریان بود؛ تا جایی 
که فاطمه معتمدآریا بازیگر »روزی روزگاری آبادان« گفت: فکر 
می کنم اگر من به جای آن ها رفته بودم امروز مردم ایران درد 

و غم کمتری داشتند!
به گزارش »دنیای هوادار«، 16بهمن ماه، فیلم »روشن« روح الله 
حجازی در برج میلاد پخش شد؛ فیلمی تلخ و گزنده که به 
اعتقاد صاحب نظران، گامی رو به جلو در کارنامه فیلم سازی 

این کارگردان بود.
رضا عطاران بازیگر اصلی »روشن« که امسال با فیلم کمدی 
»شیشلیک« مهدویان هم در جشنواره حضور دارد، در این فیلم 
کاراکتر جدی و متفاوتی از یک مرد خانواده را به تصویر می 
کشد که بیکار است و این بیکاری تبعات برای او به دنبال 

دارد.
گوید:  می  عطاران  رضا  خود  که  طور  آن  »روشن«  کاراکتر 
کاراکتری جالب توجه بود که انفعال خاصی داشت. در واقع 
به این دلیل که شخصیت عجیب و غریبی بود، نظر من برای 

ایفای آن جلب شد.
سارا بهرامی هم که در این فیلم نقش کوتاهی دارد، تاکید دارد 
که »حضور رضا عطاران در این فیلم برایم تعیین کننده بود. 
من به طول نقشم فکر نکردم و تنها دوست داشتم که در این 

فیلم حضور داشته باشم.«
 روح الله حجازی کارگردان »روشن« هم می گوید که:»من به 
رضا عطاران گفتم که اگر در این فیلم بازی کنی، من آن 
فقط  و  نوشتم  برای شما  را  نقش  این  را می سازم، چراکه 

می خواهم شما در آن حضور داشته باشی«.
اما دومین فیلمی که دراین روز در سینمای رسانه ها پخش 
شد، »روزی روزگاری آبادان« بود که اولین  تجربه کارگردانی 

حمیدرضا آذرنگ در سینما بود.
فاطمه معتمدآریا که در این فیلم  نقش مادر خانواده ای را 
بازی می کند که مرد خانواده )محسن تنابنده( از اعتیاد رنج 
می برد، در بخشی از نشست مطبوعاتی گفت: همکاری در این 
فیلم حدود یک سال و نیم قبل به من پیشنهاد شد که در 
آن زمان خود آقای آذرنگ می خواست بازی کند و من خیلی 

مخالف بودم و کارمان به قهر با آقای آذرنگ هم رسید ولی 
بعد دوباره از سوی آقای اسکندری، آذرنگ و تنابنده در این 

پروژه حاضر شدم.
معتمدآریا و محسن تنابنده در فیلم »روزی روزگاری آبادان«، 
داستان خانواده ای را در آبادان سال81 روایت می کنند که در 
جنگ عراق و آمریکا بر اثر »خطای انسانی« - واژه و تعبیری 
که از سوی سازندگان فیلم مطرح شد - این موشک به خانه ای 
در آبادان اصابت می کند، ) لبته آذرنگ تأکید می کند، بخشی 
از داستان تخیلی است اما موشک واقعاً در آن مقطع به سوله 

ای اصابت کرده نه به یک خانه(.
بازی »هیراد آذرنگ« ) فرزند حمیدرضا آذرنگ( در نقش پسر 
خانواده هم از نکات قابل تأمل فیلم بود و حمیدرضا آذرنگ 
هم مطرح کرد: در طول فیلم من بدترین پدر دنیا برای هیراد 
بودم و به او بسیار سخت گرفتم. من از او عذرخواهی می کنم 
به خاطر رفتارهایم چون فقط می خواستم به او بیاموزم که 

این حرفه بی رحم است و باید ایستادگی کرد.
اما در پنجمین روز جشنواره فیلم فجر خبر رسید که »بازرسان 

معاونت بهداشت و درمان دانشگاه علوم پزشکی بار دیگر 
رعایت پروتکل های بهداشتی در جشنواره فیلم فجر را تأیید 

کردند« )آن ها بازدید سرزده ای از برج داشتند(.
احتمال  از  هم  فجر  فیلم  جشنواره  سینماهای  امور  مدیر 
فیلم های  برای  روزشنبه  در  فوق العاده  سانس  اضافه شدن 

پرمخاطب خبر داد.
سی ونهمین  )کاتالوگ(  کتاب  که  رسید  خبر  همچنین 
جشنواره فیلم فجر در 144صفحه به سردبیری »محمد تهرانی« 
و با 9 بخش »مسابقه سینمای ایران«، »فیلم های مستند«، 
ایران«،  سینمای  تبلیغات  »مسابقه  کوتاه«،  »فیلم های 
»عکس« ، »پوستر«، »آنونس و تیزر«، »نکوداشت« و بخش 

»معرفی« منتشر شده است.

رسالتی خاص هستند. هركس  انجام  به  مامور  آدم ها  همۀ 
فرصت بیشتری برای به فعل درآوردن پتانسيل هايش به او عطا 
شده باشد مسئوليت بالاتری دارد تا به وقت لزوم، عاملی برای 
رشد و ترقی يا مرحمی برای التيام دردهای همنوعان خویش 
باشد. این روزها كه زراندوزان در كسب ثروت و جابه جا كردن 
ركورهای ارقام دزدی، خنده را از لب های مردمان وطنم ربودند. 
با رسوخ  گسترده جهل و خرافه مارقينِ  در اين سال ها كه 
نهروانی به لايه های آموزه هايی دینی و سوءاستفاده آن ها از دين 
و وارونه نشان دادن نقش مذهب در اعتلای انسان، جماعتی 
مدعی و متوهم، قلدرمابانه آزادی های مشروع و حقوق اوليه 

مدنی مردم و جوانان كشورم به خصوص زنان مظلوم اين مرز 
و بوم را در پستوی تاريک تحجر به بند كشيده اند. در عصر 
تحريم كه قاسطين مدعی خارجی با كاسبان تحريم داخلی 
ظالمانه  تحريم های  تقويت  برای  بسترسازی  با  سال هاست 
دشمن، زندگی را بر مردمان كشورم تلخ و سخت نموده و مردان 
سترگ ايرانی را شرمنده عيال و فرزند خود كرده اند و دل خوش 
را از مادران دختران دم بخت ايران گرفته و پسران درس خوانده 
بيكار و مجرد را به افسردگی و مرز جنون كشانده اند هركدام از 
رسولان حق كه خداوند در ورزش و علم و بازيگری و هرنوع 
مهارت كه بتواند شادی را ولو چندلحظه در قلب مردم سرزمينم 

جاری كند و خنده را بر صورت های گندم گون ملت ايران ساری 
سازد و زخم های مكرر اين مردم قانع را التيام بخشد بركات 
و نعمت های بزرگی هستند كه وظيفه متوليان مربوطه حفظ 
جان و حراست از آبرو و جلوگيری از گمراهی اين سرمايه ها و 
دعای ما برای سلامتي آن هاست. سلامتی و تندرستی كه اين 
ايام كرونا از ستاره های وطنم ربوده و هر روز شاهد پركشيدن 
آن ها هستيم و آخرين آن ها »مهرداد ميناوند« دوست داشتنی 
و داش »علی انصاريان« بودند كه با ايفای مطلوب نقش خود 
چه در دوران فوتبالشان و چه بعد از آن، همواره لذت و شادی 

هديه می دادند. روحشان شاد...

از فجر39 چه خبر؟

از »کاراکتر عجیب« عطاران تا »مخالفت« معتمدآریا

کوتاه از جشنواره

تلنگر

مهرداد و علی...

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »نصرالله فلسفی« فرهنگی

- مورخ، محقق، مترجم، نویسنده و شاعر - را گرامی می دارد

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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ورزشی

دریچه

»هاشمی«:

فشنگ فراهم نشود، باید اردوی خارجی برویم
سرمربی تیم ملی تفنگ گفت: با فدراسیون صحبت کردم 
که اگر فشنگ به اندازه کافی فراهم نباشد، باید اردوی 

خارج از کشور داشته باشیم.
الهام هاشمی در خصوص  به گزارش »دنیای هوادار«، 
سطح لیگ و مسابقات آزاد تیراندازی و اینکه آیا این 
اظهار  می کند،  برآورده  را  فنی  کادر  خواسته  مسابقات 
کرد: متأسفانه لیگ تفنگ و تپانچه خیلی دیر آغاز شد 
و مجبور شدند آن را به صورت فشرده برگزار کنند و لیگ 
تفنگ آقایان هنوز شروع نشده تمام شد اما از هیچی بهتر 
بود. برگزاری مسابقات آزاد و لیگ یکی از خواسته های 

اصلی من  برای ادامه همکاری با فدراسیون بود.
وی در ادامه افزود: تا کنون یک مرحله از مسابقات آزاد 
هم برگزار شده و دیدیم که مشکلی پیش نیامد. سالن 
تیراندازی آزادی بزرگ است و افراد می توانند دور از هم 
این  من  نظر  به  دهند.  مسابقه  تماسی  بدون هیچ  و 

مسابقات زودتر هم می توانست برگزار شود.
آمادگی  خصوص  در  کشورمان  تفنگ   تیم  سرمربی 
تیراندازان گفت: رکورد بچه ها در مسابقات و لیگ تا الان 
بسیار عالی بوده و رکوردهایی در دور مقدماتی داشتند 
که در سطح جهان بود. در فینال گاهاً تیراندازانی خارج 
متاسفانه  اما  گرفتند  نتیجه  تیم ملی خوب  اردوی  از 
برخی ها بدون توجه به رکوردهای عالی ملی پوشان در دور 
مقدماتی فقط نتیجه فینال را در نظر گرفتند. برخی ها این 
سوال را داشتند که کسانی که خارج از اردو تیر می زنند 
شانس دارند که راهی المپیک شوند؟ لطفا توجه داشته 
باشید که ما در فصل بدنسازی هستیم و بچه های ما 
هم در بادی و هم در سه وضعیت تمرین می کنند و در 
نتیجه تمرین بادی آنها به مقدار کافی نیست. ما طبق 
برنامه پیش می رویم و فعلا تمرکزی روی  فینال نداریم. 

ریتم فینال متفاوت است.
وی تأکید کرد: علت اینکه خواستم  مسابقات لیگ و آزاد 
برگزار شود این بود که اکثر باشگاه های کشور تعطیل 
شده بودند و تقریبا انگیزه ای برای تمرین وجود نداشت. 
من از ابتدا خواستم اعلام شود که این مسابقات برای 
انتخابی های بازی های آسیایی 2022 مدنظر قرار بگیرد. 
در مسابقات آنلاین آسیایی اخیر نیز همه کسانی که  در 
مسابقات آزاد و لیگ امسال رکورد 624 و بیشتر زده بودند 
را دعوت کردم که به صورت آزاد در آن شرکت کنند تا 
بدانند که دیده می شوند و هر کسی حتی یکبار هم رکورد 
خوب زده بود،دعوت شد. از این به بعد هم این رویه 
ادامه دارد و این برای ایجاد انگیزه است تا تمرینات خود 
را ادامه دهند و بدانند این مسابقات در انتخابی بازی های 
آسیایی 2022 نقش دارد. هر چند متاسفانه بعلت مشکل 
دستگاه های امتیازدهی در زمان مسابقات آنلاین آسیایی 
وقفه 15 دقیقه ای در روند مسابقات تفنگ پیش آمد که 

باعث افت نسبی همه شرکت کنندگان ایران شد.
زنان  المپیک، ما در بخش  برای  هاشمی تصریح کرد: 
سه سهمیه و برای مردان یک سهمیه داریم و فردی که 
انتخاب می شود قطعا باید در سه وضعیت و بادی بهترین 
باشد. تیراندازانی که در مسابقات آزاد و لیگ حضور دارند 
اکثرا بادی زن هستند. ممکن است تیراندازان خوبی در 
تفنگ بادی داشته باشیم اما چون سه وضعیت را هنوز 
شروع نکرده اند نمی توانیم برای المپیک از حضور آنها 
استفاده کنیم ولی برای بازی های آسیایی قطعا در نظر 

گرفته می شوند.
وی درخصوص فشنگ  در بخش خفیف گفت: تعداد نسبتا 
خوبی که در کشور بوده و همچنین در اختیاربعضی از 
باشگاه ها بوده، خریداری شده ولی همچنان با صرفه جویی 
تمرین می کنیم و بچه ها 50 تا 60 فشنگ در روز دارند 
البته نسبت به قبل که 20 یا 30  فشنگ بود، بهتر شده 
است اما این مدل تمرین نه تنها مناسب المپیک نیست، 
بلکه برای آمادگی مسابقات آسیایی هم کافی نیست. 
بچه های ما باید حداقل روزی 200 تا 250 فشنگ  داشته 
رکورد بچه ها در سه وضعیت  از  الان  اصلا  باشند. ما 

خبر نداریم. مسابقات آنلاین همانطور که در بادی برگزار 
می شود، در سه وضعیت هم هست و از ایران هم دعوت 
می شود اما ما می گوییم  فشنگ نداریم و نمی توانیم 
شرکت  کنیم . در واقع ما بدلیل نداشتن فشنگ کافی 
هم مسابقات آنلاین را از دست می دهیم و هم اینکه از 
رکورد بچه ها اطلاع نداریم . تیراندازان باید فرم کامل بزنند 
و بدون آن برای مسابقات قاره ای هم نمی توان  آماده شد 

چه برسد به المپیک.
سرمربی تیم تفنگ گفت: با فدراسیون صحبت کردم که 
اگر فشنگ به اندازه کافی فراهم نباشد، باید اردوی خارج 
از کشور داشته باشیم. متاسفانه روزها می گذرد و هنوز 

اقدام اساسی صورت نگرفته است.
وی در خصوص حضور در مسابقات جهانی هند تاکید 
کرد: مسابقات هند اواخر اسفند تا اوایل فروردین است. 
تا الان خبری مبنی بر لغو مسابقات هند اعلام نشده ولی 
باید دید آیا شرایط به گونه ای است که بچه ها بتوانند با 
سلامت کامل بروند. عزم ما حضور است اما اگر مسابقه 
صددرصد برگزار شود ولی ما ببینیم خطری برای تیراندازان 
وجود دارد، ممکن است شرکت نکنیم. حتی ممکن است 
در صورت اعزام فقط بچه هایی که شانس کسب سهمیه 
از طریق رنکینگ را دارند، اعزام شوند و افراد دارای سهمیه 

در آن شرکت نکنند.
هاشمی در پاسخ به این سوال که چقدر شانس کسب 
دارد،  وجود  جهانی  رنکینگ  طریق  از  المپیک  سهمیه 
یادآوری کرد: با توجه به اینکه قانون می گوید کسانی 
بعد  که  بگیرند  سهمیه  رنکینگ  طریق  از  می توانند 
از پایان مسابقات مدنظر بالاترین رنکینگ را داشته و 
کشورشان نیز در آن ماده سهمیه نداشته باشد ما چون 
در سه وضعیت خانم ها و آقایان سهمیه داریم حتی اگر 
بالاترین رنکینگ را هم داشته باشیم، سهمیه به ما تعلق 

نمی گیرد.
سرمربی تیم تفنگ تصریح کرد: تنها رشتۀ تفنگی که 
در آن سهمیه نداریم تفنگ بادی مردان است. حسین 
باقری در حال حاضر در رده بیست و چهارم جهان است 
و تنها دو نفر قبل از او هستند که می توانند سهمیه 
رنکینگ بگیرند یک نفر از آلمان و یک نفر از بلاروس. با 
توجه به اینکه دو سهمیه تفنگ بادی اروپا هنوز توزیع 
نشده اگر این دو نفر یا افرادی از کشورشان در مسابقات 
اروپایی سهمیه بگیرند، سهمیه رنکینگ به نفرات بعدی 
می رسد. ضمنا این دو نفر در سه وضعیت هم می توانند 
سهمیه بگیرند که در این صورت هم  سهمیه رنکینگ به 
نفرات بعدی می رسد. این اتفاقات نیز لزوما به این معنا 
نیست که سهمیه رنکینگ به حسین باقری می رسد چرا 
که باقری هم باید رنکینگ خود را ارتقا دهد تا نفرات 

دیگری در رنکینگ از او بالاتر قرار نگیرند.
وی در پایان گفت: رکوردهای باقری در این اواخر بسیار 
خوب بود ولی  با توجه به اینکه دچار سرماخوردگی شده 
بود و مشکوک به کرونا بود از دو هفته قبل از مسابقات 
قهرمانی آسیایی در اردو حاضر نشد و رکورد خیلی خوبی 
و  بود  منفی  وی  تست  خوشبختانه  اما  نکرد  ثبت  را 

مطمئن هستم خیلی زود به رکورد خود باز می گردد.

آبی ها

کار و کارگر

از همین صحنه که تصویرش را می بینید شروع کنیم؛
این صحنه ای از نیمه دوم دیدار استقلال و نساجی در روز 
گذشته است. استقلال هنوز پشت یک سوم دفاعی نساجی 
صاحب توپ است اما آرایش قائمشهری ها شش-سه-یک 
است. به نظر می رسد هواپیمایی وارش پس از ضررهای 
زیاد در صنعت هوایی به خاطر کرونا، یک شرکت اتوبوسرانی 
تاسیس کرده و مدیریتش را به مجید جلالی سپرده! اما تدابیر 
مربیان استقلال برای عبور از سد این دفاع متراکم و اتوبوسی 
نساجی چه بود؟ پاسخ: تقریبا هیچ! استقلال تمام نیمه اول 
برنامه هایش را روی جناح چپ برنامه ریزی کرده بود و به ندرت 
بازی را به راست توسعه داد. اما شاگردان فکری حتی یک بار هم 
نتوانستند مدافعان نساجی را دور بزنند! پلن بی؟ ارسال مستقیم 

پشت دفاع حریف که خیلی زود معلوم شد ثمری ندارد.
پلن سی؟ شوت از پشت هجده قدم که فقط یکی دو بار در 
نیمه اول و دو یا سه بار در نیمه دوم دیدیم. استقلال باز 
هم بازی را با ترکیبی جدید شروع کرد! به نظر می رسد اتاق 
فکر مربیان استقلال هنوز برای تعیین ترکیب اصلی به جمع 
بندی نرسیده و مشغول آزمون و خطاست! بسیاری از بازیکنان 
نساجی سال پیش شاگرد فکری بودند و انتظار می رفت، 
مربیان استقلال با آگاهی از نقاط ضعف بازیکنان سابق خود، 
به راحتی راه شکست دادن نساجی را بلد باشند. اما در عمل...!

اگر نخواهیم تمام اعتبار تک گل استقلال را به خلاقیت فرشید 
اسماعیل بدهیم، سهم کادرفنی در این برد بیشتر از 30 درصد 
نبود. مربیان استقلال هنوز نمی خواهند بپذیرند که از دانشگر 
بازیکن لب خط در نمی آید! استقلال همچنان آن قدر سردرگرم 
بازی می کند که کاپیتانش از کوره در می رود. حدس می زنم 
وریا غفوری از بس منطق بازی بی هدف تیم را نفهمید که 
عصبانی شد! آن ها که فوتبال بازی کرده اند، می دانند، شما 
باید در طول مسابقه از بازی کردنت لذت ببری وگرنه دویدن 
بیهوده و بی ثمر هیچکس را خوشحال نخواهد کرد! لیگ به 
نیم فصل رسید اما نمایش صدرنشین رقابت ها همچنان 

چنگی به دل نمی زند...

مشعلی که هرگز خاموش نمی شود؛ چهارمین المپیاد ورزشی  
بانوان کارگر با روشن شدن مشعل توسط قهرمان سوم پتانک 
فاطمه  باسعادت حضرت  ولادت  سالروز  در  جهان  کارگران 
زهرا )س( و روز زن در ورزشگاه کارگران شهید معتمدی و 
برگزاری مسابقات ورزشی این المپیاد در تمامی استان ها از 
طریق فضای مجازی در 4 رشته ورزشی شطرنج.. طناب بازی... 
پتانک و دارت با پیام محمد شریعتمداری وزیر تعاون کار 
و رفاه اجتماعی و قرائت آن توسط ابراهیم صادقی معاون 

فرهنگی و اجتماعی آغاز شد.

پیام شریعتمداری به چهارمین المپیاد ورزشی بانوان کارگر

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون ، 
کار و رفاه اجتماعی ، در این پیام که از سوی ابراهیم صادقی فر 
معاون فرهنگی - اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

در این مراسم خوانده شد شریعتمداری ضمن تبریک روز زن 
به همه زحمتکشان و قشر خدوم کارگر به ویژه بانوان ورزشکار 
کارگر تاکید کرده است: در سنوات گذشته  معاونت فرهنگی 
اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  تلاش کرده با 
برگزاری برنامه های مختلف  فرهنگی، تفریحی و ورزشی و 
خانوادگی در مناسبت های مختلف ملی و مذهبی به این امر 

مهم جامه عمل بپوشاند.
در ادامه این پیام آمده است: با عنایت به تاکیدات رییس 
جمهوری بر لزوم توجه بیش از گذشته بر حضور بانوان در 
عرصه های مختلف،  این وزارتخانه با همکاری خانه کارگر 
تا کنون سه دوره المپیاد ورزشی بانوان کارگر را برگزار کرده 
است. شیوع ویروس کرونا و محدویت های به وجود آمده نیز 

نتوانست مانع و خللی در تحقق اهداف ما ایجاد کند.
وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در این پیام تاکید کرده است: 
چهارمین دوره المپیاد ورزش کارگری تحت شرایط ویژه و 
رعایت پروتکل های بهداشتی در قالب فضای مجازی در چهار 

رشته ورزشی برگزار می شود.
شریعتمداری در پایان پیام خود با تبریک سالروز پیروزی 
با  امیدواری کرده است:  اظهار  انقلاب اسلامی،  شکوهمند 
یاری خداوند همواره بتوانیم با استفاده از همه توان، منابع 
و امکاناتی که داریم خدمتگذار خوبی برای مردم عزیز به ویژه 

خانواده بزرگ وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی باشیم.

استقلال همچنان سردرگرم؛

نساجی یا شرکت اتوبوسرانی وارش!؟

با پیام شریعتمداری؛

چهارمین المپیاد ورزشی بانوان کارگر آغاز شد

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »عبدالمجید چاهی بخش«

 - پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

محمد حیرانی

 نویسنده و روزنامه نگار

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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وادا از ۶ کشتی گیر ایرانی تست دوپینگ خواست 
علاوه بر تست هایی که نادوی ایران )ستاد ملی مبارزه با دوپینگ( از ورزشکاران 

رشته های مختلف می گیرند، گاهی مأموران وادا یا خودشان مستقیماً به 
کشورمان سفرکرده و نسبت به نمونه گیری دوپینگ اقدام می کنند و 

یا این کار را به مأموران نادوی ایران واگذار می کنند تا تست ها از افراد 
مدنظر گرفته شده و به آزمایشگاه معتبر فرستاده شود.

استارت المپیکی تیم های ملی کشتی در کمپ جدید
که  المپیک  گزینشی  مسابقه  دومین  اردیبهشت ماه  اینکه  به  توجه  با 

مخصوص همه قاره ها است، به انجام می رسد و پس از آن تکلیف کلیه 
سهمیه های کشتی آزاد و فرنگی برای سفر به توکیو مشخص شده 

است، اردوی المپیکی کشتی گیران از کمپ جدید تیم های ملی 
استارت خواهد خورد.

شیرکوند: اعتراضی به داوری صورت نگرفت
کاپیتان تیم والیبال شهرداری ورامین در باره علت وقفه ۱۰دقیقه ای در 

ست چهارم رقابت ها گفت: دلیل این وقفه اعتراض به داوری نبود.
فقط بطری آب طرف نیمکت ما زمین را خیس کرده بود و طول 

کشید که مسئولان زمین را خشک کنند و فکر کنم این کار 
حدود ۵ یا ۱ دقیقه زمان برد. 

برتری تیم ملی بوکس ایران مقابل سوریه 
دیدار  از سد سوریه گذشتند.  تدارکاتی  دیداری  در  بوکسورهای کشورمان 

تدارکاتی تیم های ملی بوکس ایران و سوریه روزپنج شنبه در سالن بوکس 
شهیدهمت برگزار شد که در نهایت بوکسورهای کشورمان به برتری 

دست یافتند. هدایت تیم ملی بوکس ایران بر عهده علیرضا استکی 
است و احمد شیخ وتار هم سرمربیگری تیم سوریه را بر عهده دارد.

تعویق مسابقات کسب سهمیه المپیک تکواندو در قاره آسیا
با اعلام اتحادیه تکواندو آسیا، مسابقات کسب سهمیه قاره آسیا به 

منظور حضور در بازی های المپیک توکیو در دو بخش تکواندو 
و پاراتکواندو که قرار بود 6 تا 8 فروردین ماه سال آینده به 

میزبانی اردن برگزار شود، به تعویق افتاد و تاریخ جدید 
برگزاری این مسابقات ۲۴ تا ۲۶ اردیبهشت ماه ۱۴۰۰ است.

لشگری: با شایستگی قهرمان لیگ ووشو شدیم 
امیرعباس لشگری درباره قهرمانی تیم دانشگاه آزاد در رقابت های لیگ برتر ووشو 

گفت: تیم دانشگاه آزاد اسلامی باشایستگی تمام به مقام قهرمانی لیگ 
برتر ووشو دست یافت و به حق خود رسید.اعتقاددارم کلیه تیم های 

دانشگاه آزاد اسلامی به صورت کاملاً حرفه ای کار خود را ادامه می دهند. 
باشگاه دانشگاه آزاد اسلامی یکی از بزرگترین باشگاه های کشور است.

عباسی: سه ماه طلایی در پیش داریم 
سرمربی تیم روئینگ بانوان گفت: شرایط برنامه ریزی برای تمرین ما یک 

معضل بود چون نمی دانستیم برنامه ها را به چه شکلی قرار دهیم تا 
بچه ها در زمان مناسب به پیک آمادگی خود برسند، اکنون که برنامه 

مسابقات اعلام شده بچه ها با چشم انداز روشن پیش می روند. سه  
ماه طلایی فرصت دارند تا بهترین عملکرد را داشته باشند.

پرونده گروه دوم لیگ فوتبال زنان بسته شد
رقابت تیم های گروه دوم لیگ برتر فوتبال زنان با برگزاری هفته دهم به 

پایان رسید.شهرداری سیرجان و وچان کردستان که پیش از این صعود 
خودرا به مرحله نهایی قطعی کرده بودند،دیروزهم مقابل رقیبان خود 

به برتری رسیدند.در آخرین دیدار این گروه هم پالایش گاز ایلام 
تیم سقوط کرده قشقایی شیراز را با چهارگل شکست داد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی

حرف آخر

سیاست شوم وزارت ورزش با مهره های متمول پوشالی؛

مجتمع تجاری استقلال!

۲۶ آذر ماه بود که »احمد مددی« با اصرار وزارت ورزش و 
جوانان و البته بهتر است بگوییم، شخص مهدی علی نژاد، 
مدیرعامل باشگاه استقلال شد. پس از انتشار مصوبات هیات 
مدیره باشگاه، مشخص شد که آقای روزنامه نگار اسبق و 
مدیرعامل فعلی)!( با توجه به اختلافاتی که با هیات مدیره 
مدیریت  در سمت  در حد صفر  اختیاراتی  داشت،  باشگاه 
باشگاه استقلال دارد و تنها حکم یک ماشین امضا را در 

باشگاه برعهده دارد.
اما از تاریخ امضای حکم مدیرعاملی تا به امروز، اوضاع و 

احوال مدیریت باشگاه استقلال توفیق چندانی با زمان بدون 
مدیرعاملی باشگاه ندارد و مدیریت عامل آبی ها، به همان 
اندازه هیات مدیره باشگاه استقلال، در منفعل ترین حالت 

ممکن به سر می برد.
اما پیش از امضای حکم مدیرعاملی، اگر نگوییم احمد مددی 
بیشتر از بازیکنان استقلال سر تمرین تیم حاضر می شد، قطعا 
کمتر از آن ها هم در تمرینات نبوده است ، اما مدتی است 
که پس تصاحب سمت مدیرعاملی، شنیدیم ایشان با شاه 
هم فالوده نمی خورند، چه برسد سر تمرین تیم حاضر شوند و 
احوال تیم را جویا شود، پس از گذشت این همه مدت، جناب 
مددی تنها هر از گاهی یک مصاحبه انجام می دهد و از زمین 
و زمان حمایت می کند، مددی پس از نشستن پشت میز 
مدیریت استقلال و رسیدن به اهدافش، هیچ اقدام مثبتی 

برای استقلال انجام نداده است.
شرایط باشگاه استقلال در پنج سال اخیر مشخص است، 
در بخش مدیریت باشگاه، انتخاب اعضای هیات مدیره و 
مدیرعامل باشگاه، از بیخ و بن اشتباه بوده و ما هم قصدی 
برای بازگو کردن حرف های تکراری و عملکرد وزارت ورزش 
در باشگاه استقلال را نداریم، اما نکته مهم اینجاست، تنها 
موردی که در این برهه پنج ساله دست خوش تغییرات نشده، 
سومدیریت مدیران استقلال و سیاست وزارت ورزش در قبال 

استقلال است.
اما از انتخاب های اعضای هیات مدیره باشگاه استقلال گفتیم 
باید به ترکیب عجیبی آن هم اشاره کنیم، جایی که اسماعیل 
خلیل زاده، مهدی عبدیان، حجت نظری و هادی زبده شیرکوهی 
از اصنافِ هتلداران، شواری شهری ها، کارخانه دارها و حتی 
معاونت انسانی سازمان تأمین اجتماعی، شهرداری منطقه۱۶ 
نماینده  استقلال  چون  باشگاهی  مدیره  هیات  در  تهران، 
حضور دارد، علت حضور حجت نظری و زبده شیرکوهی را که 

نمی دانیم، اما بهانه وزارت ورزش برای استفاده از امثال مهدی 
عبدیان و اسماعیل خلیل زاده شرایط اقتصادی آن هاست یا 
به معنایی عضو اقتصادی هیات مدیره باشگاه هستند، اما 
تاکنون به این موضوع توجه شده، که استقلال در پیشرفت و 
پیمودن ره چند ساله اعضای هیات مدیره در یک شب، چه 

نقشی داشته است؟
اصولا، اسپانسر با استفاده از نام یک باشگاه پرطرفدار چون 
استقلال و پرسپولیس، برند خود را در معرض نمایش می 
گذارند و در قبالش مبالغی را به باشگاه پرداخت می کنند تا از 
این طریق بتوانند کمپانی خودشان را مشهور کنند و از راه های 
مختلف بتوانند درآمد بیشتری به دست بیاورند و در شرایطی 
که خود باشگاه هم  مبلغی را به عنوان حق اسپانسرینگ 
دریافت می کند، درحالی که در باشگاه استقلال اعضای هیات 
مدیره به صورت رایگان تبلیغ خود و شرکتشان را با استفاده 
از برند استقلال می کنند و پول هایی که پرداخت می کنند را 
هم بی سر و صدا پس می گیرند، کاری که این افراد با برند 
استقلال می کنند یک بازی دو سر سود است، ابتدا خود این 
افراد مشهور می شوند و سپس شرکت هایشان را از این طریق 
به معرض نمایش می گذارند درست مثل همان کاری است 
که اسپانسر به خاطرش به استقلال پول می دهد اما پس 
نمی گیرد، برخلاف اعضای هیات مدیره باشگاه که پولش را 
تمام و کمال پس می گیرد، خیرین! هیات مدیره استقلال، 
پول را قرض می دهند و از طرفی به دیگر اهداف بزرگتر خود 

زیر نام باشگاه استقلال می رسند!
استقلال در چند سال اخیر، به وفور با اسپانسرها یا کارگزارها به 
مشکل برخورده است، طوری که حتی از اسپانسرهای چندین 
سال گذشته هم طلب دارد، اما همین حربه در هر زمان که 
استقلالی ها نمی توانند معوقات مالی خود را از اسپانسرها و 
کارگزارها دریافت کنند استفاده می شود، آن زمان است که 

اعضای متمول هیات مدیره در نقش ناجی ظاهر می شوند و 
داستان قرض دادن و پس گرفتن و خرید محبوبیت و شهرت 

آغاز می شود.
این سیاست فعلی وزارت ورزش در قبال استقلال، موجب 
باشگاه  که خود  افرادی می شود،  به  باشگاه  بدهکار شدن 
استقلال، موجب چهره شدن و متمول تر شدن آن ها را فراهم 

کرده است.
طبق همان روال هرساله باشگاه، استقلالی ها در این فصل هم 
به شدت با مشکلات متعددی دست و پنجه نرم می کنند، 
مسائلی که سوء مدیریت مدیران استقلال در به وجود آمدن و 

حل نشدن آن، سهم عمده ای را دارد.
استقلالی ها در این فصل از مسابقات در شرایطی که به نیم 
فصل نزدیک می شویم، به طور میانگین کمتر از ۲۰  درصد 
دریافتی داشته اند، پنجره نقل و انتقالاتی باشگاه به دلیل 
طلب بودروف بسته شده است، میلیچ هم رفته و پرداخت 
معوقاتش را تنها شرط بازگشت اعلام کرده است، در شرایطی 
که باشگاه استقلال طبق موعد مبلغ معین را از اسپانسر 
دریافت کرده است، اما طبق شنیده ها، همان خیرین عشق 
تیم،  به  پول  این  تزریق  به جای  مدیره  محبوبیت هیات 
طلب  هایشان را از این مبلغ برداشته اند و استقلال شدیدا وارد 

بحران مالی شده است.
حالا استقلال در بدترین شرایط مالی و اقتصادی دارد، در 
شرایطی که نقل  و انتقالات زمستانی هم نزدیک است و 
استقلال در آسیا در گروه مرگ قرار گرفته است و نیاز مبرم 

به تقویت دارد...

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »ابراهیم نعمتی« 

- پیشکسوت فقید والیبال - را گرامی می دارد

اما پیش از امضای حکم مدیرعاملی، اگر نگوییم 
سر  استقلال  بازیکنان  از  بیشتر  مددی  احمد 
تمرین تیم حاضر می شد، قطعا کمتر از آن ها هم 
در تمرینات نبوده است ، اما مدتی است که پس 
با  ایشان  شنیدیم  مدیرعاملی،  سمت  تصاحب 
شاه هم فالوده نمی خورند، چه برسد سر تمرین 
تیم حاضر شوند و احوال تیم را جویا شود، پس 
از گذشت این همه مدت، جناب مددی تنها هر از 
گاهی یک مصاحبه انجام می دهد و از زمین و زمان 
حمایت می کند، مددی پس از نشستن پشت میز 
اهدافش، هیچ  به  و رسیدن  استقلال  مدیریت 

اقدام مثبتی برای استقلال انجام نداده است.
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فرهنگی  معاونت  های  برنامه  تشریح  در  نور  مرادی  علی 
ورسانه ای اداره کل فرهنگ وارشاد اسلامی البرز بیان کرد 
این معاونت با نگاه به وضعیت فعلی ایران بخاطر ویروس 
نحوه  در  رویکرد  تغییر  با  مجازی  فضای  وگسترش  کرونا 
دادن  قرار  ه  را  نقشه  ای؛وبا  ورسانه  فرهنگی  های  فعالیت 
منویات مقام معظم رهبری در گام دوم انقلاب ونگاه ژرف 
به فضای مجازی که از تهدید به فرصت باید تبدیل شود.گفت 
فضای مجازی یک نقمت نیست بلکه نعمت است اگر ما 
هوشمندانه عمل کنیم.وی برگزاری »جشنواره مجازی« راه نو؛ 
زندگی نو )سبک زندگی( با تولید نماهنگ های 30تا120ثانیه 
ای صوتی وتصویری پیرامون سبک زندگی وهمایش استانی 
البرز؛با  استان  مطبوعات  خانه  همکاری  با  قلم  اندیشه ی 
موضوع تیتر؛عکس؛مصاحبه وخبر با محوریت جوانان و رسانه 
وفجر انقلاب وکرونا که هر دو برنامه بزرگ فرهنگی ورسانه ای 
به مناسبت گرامیداشت دهه مبارک فجر است که همزمان با 

ده ها برنامه شعر ورونمایی کتاب برگزار میشود.


